
 

 

 

   
 

Iedereen doet mee! 

 

Vz. U gaat luisteren naar de Algemene Beschouwingen van D66/GroenLinks, mede namens de PvdA. Het 

thema is: 

Iedereen doet mee! 

Een open deur. We willen dat immers allemaal, dat iedereen mee doet. Maar hoe vanzelfsprekend is dat nu 

werkelijk? Het is vandaag de rode draad door ons betoog. 

 

Het is onze opgave voor het sociaal domein, de participatiemaatschappij. Iedereen moet kunnen meedoen. 

De Gemeente Heerde moet er voor  zorgen dat mensen zo lang mogelijk thuis kunnen 
blijven wonen en gebruik kunnen maken van voorzieningen, ook als de inhoud van de 
portemonnaie ontoereikend is. De ondersteuning daarvoor gaat o.a. via de Wmo. De 
gemeente  vraagt  daar bijdrages voor, die flink op kunnen lopen als iemand gebruikmaakt 
van veel verschillende soorten hulp: bijv. huishoudelijke hulp, maaltijden, dagbesteding. 
Deze bedragen kunnen enorm verschillen per gemeente. Het nieuwe kabinet heeft, 
terecht, aangekondigd dat er 1vast tarief van uiterlijk enkele tientjes per 3 maanden komt, 
die een einde maakt aan die opeenstapeling. Ik ben benieuwd! 
 

 

De eigen bijdragen in Heerde stapelen nog steeds. De eigen bijdrage huishoudelijke hulp stijgt van 5,5 

naar 6,5. Wij zijn het daar niet mee eens. Is dit nodig in het kader van “de ruk naar rechts”? 

Even een verhaaltje.   

Ik lees een interview met een thuiszorg medewerkster ergens in den lande, die al jaren voor een oude dame 

met beperkingen het huis schoon en leefbaar houdt. Zij deed dat vroeger  in 3,5 uur. Er is ook nog tijd voor 

een kopje koffie en een praatje. Nu moet dat tegenwoordig in 2 uur per week, geen tijd meer voor koffie of 

een praatje, doorgaan als een tornado door dat huisje, want ze wil niet half werk afleveren. De uren worden 

ongunstiger, het loon gaat omlaag van ruim 13 euro naar nauwelijks 10 euro. De eigen bijdrage van de oude 

dame gaat echter omhoog! Zo kan ze ook eigenlijk niet meer de  uren betalen die nodig zijn. Oorzaak: de 

gemeente onderhandelt bij de aanbesteding en speelt de concurrentie uit om de laagste prijs te halen, wat het 

doet met de kwaliteit, telt onvoldoende  mee, alleen op papier. Begrijpelijk, gemeenten moeten woekeren 

met de afgeroomde budgetten vanuit het rijk. Maar er blijft altijd een keuze: financieel zo gunstig mogelijk 

of sociaal verantwoord. Hoe sociaal zijn we in Heerde. Ik vraag het u.  

Dit probleem speelt overal en in Heerde. Jaren lang is bij herhaling een overschot vanuit het  sociaal domein 

verdwenen in de A.R. Onze stelling: als er reële tekorten zijn in het sociale domein, bv. bij de huishoudelijke 

hulp, dan moet daar de algemene reserve voor worden aangesproken en moet de geldstroom dit keer 

andersom lopen. (amendement huishoudelijke hulp) 

 

De gehandicapten parkeerkaart kost in Heerde 170.65. In andere gemeenten minder, soms maar de helft. 

Onze conclusie: Het is een keuze, die kostenberekening. De ambtelijke kosten voor de leges in Heerde 

bedragen maar liefst  96,85.  De fractie is van mening dat tot dusver niet overtuigend is aangetoond dat dit 

bedragen zijn die “kostendekkend” zijn.  

Die zog. Kostendekkende tarieven zijn in Heerde nl. veel hoger dan in vele andere gemeenten. Dit, en de 

kostendekkendheid van een aantal andere tarieven,  is wat ons betreft een onderzoeksvraag voor de 

rekenkamercommissie. Ondertussen moeten wij ons afvragen of we dit tarief billijk vinden. Er zijn 

gemeenten die er in het kader van sociaal beleid er voor kiezen minder dan kostendekkend de leges te 

verstrekken. Mensen met een handicap zitten meestal met een stapeling van eigen bijdragen en vele andere 

extra kosten in combinatie met een beperkt inkomen. Graag wil ik de collega’s de vraag stellen: hoe kijkt u 

aan tegen dit legesbedrag van 170,65? 

Is dit, los van de vraag of het al dan niet kostendekkend is, een billijke prijs? Wij vinden 
van niet! 
We moeten het niet te duur maken om in Heerde te wonen. De gemeentelijke lastendruk is fors. 



 

 

Bij de behandeling van de leges in december zullen de fracties van D66/GroenLinks en PvdA met een 

amendement komen om het aandeel ambtelijke kosten in de leges voor de gehandicaptenkaart met de helft 

terug te brengen. Deze wordt dan 50 euro minder duur. 

 

Iedereen doet mee!  

Het is ook een opgave voor de vernieuwing, verbetering van onze lokale demokratie. Laten we de politiek 

zo inrichten dat inwoners van Heerde echt mee kunnen doen, zich serieus genomen voelen. We moeten 

kiezen voor burgerparticipatie als norm, niet voor de vorm, zoals het in Heerde helaas te vaak wordt 

toegepast. Kortheidshalve verwijs ik voor een voorbeeld naar de protestbrieven die we ontvingen van de 

Klankbordgroep subsidies Kunst en cultuur.  Wees eerlijk over mogelijkheden en onmogelijkheden. Nu 

haken mensen af, omdat ze het gevoel hebben dat initiatieven van onderaf toch niet worden gehonoreerd. 

Die participatie bij het beleid blijkt een wassen neus, men voelt zich niet serieus genomen.  

De Werf, De Heerd)Minder regeren met de regels in de hand, meer daadwerkelijk het gesprek aan gaan. 

Daar is meer voor nodig dan het volgen van de regels van de inspraak. Minder juridische aanpak, praten is 

goedkoper én wordt meer gewaardeerd.  

Een voorstel van onze frakties om ons voordeel te doen met de beproefde aanpak “een prettig contact met de 

overheid” bij de perspectiefnota is zonder omhaal ter zijde geschoven. Wij zouden in Heerde alles al goed 

doen als het gaat om de juiste houding om bij inwoners vertrouwen te winnen. Wij zijn het daar niet mee 

eens. We zitten nog op het niveau van de zandbak in het leerproces van het contact met de burger!  

 

Als we bijvoorbeeld kijken naar de wijze waarop de uitnodigingsplanologie tot dusver is toegepast op het 

mooiste plekkie van Heerde, plan De Werf, dan worden we daar, zacht gezegd, niet blij van. Juist dit plan in 

het hart van Heerde is bij uitstek een gelegenheid het eens goed te doen in de communicatie en het werven 

van draagvlak. Precies 1 plan, ook nog omstreden door de prominente plek voor nóg een supermarkt, haaks 

op het geformuleerde supermarkt beleid, gaat nu pas de inspraak in. Er valt niets meer te kiezen. We staan zo 

al op 1-0 achterstand. We willen zelfs zo ver gaan om te zeggen: doe de procedure maar over en verbreed de 

uitnodiging, voor maatschappelijke intitiatieven, voor inbreng vanuit de direkt omwonenden, ondernemers 

etc. Van Wijnen kan dan alsnog meedingen en ook andere indieners krijgen de mogelijkheid plannen te 

verbeteren.  

 

Wat betreft  de kwestie Horsthoekschool vanwege de actualiteit een aangepaste tekst! We wilden de 

wethouder  vragen een sportieve verliezer te zijn en samen met PrOo te kijken hoe het gebouw weer up to 

date kan worden. Een gebouw waarvoor de gemeente de afgelopen jaren géén onderhoudsbudgetten meer  

ter beschikking  heeft willen stellen en alle renovatieverzoeken heeft afgewezen. Het antwoord daarop is niet 

zonder meer ja, zo hebben we helaas via de pers vernomen. Volgens dit artikel wil de  wethouder het gebouw 

laten afkeuren om opnieuw een drukmiddel te hebben en een besluit tot Hoger Beroep hiervan afhankelijk te 

maken. Het juridisch steekspel wordt zo mogelijk gewoon voortgezet. Dit in weerwil van wat de raad wilde: 

herbezinning en de strijdbijl begraven! Graag een reactie van het College over deze berichten.  

Hoe zit het nu precies met het herstellen van de verhoudingen? Laten we hier in ieder geval als raas  nog een 

keer uitspreken dat het nu klaar is met het juridische steekspel en er geen hoger beroep moet komen. 

 

Het gesprek aangaan. Één gesprek krijgt wat ons betreft de Guinness book of recor, prijs: dat is gesprek De 

Heerd. Die duurt nu 4 jaar! Hoe lang worden onze vrijwilligers, die zich belangenloos inzetten voor de 

gemeenschap niet op de proef gesteld, om onze huiskamer van Heerde te laten funktioneren en iedereen plek 

te bieden? De gemeente heeft haar handen na de bouw te snel willen terugtrekken, zonder de zaken goed op 

orde te hebben. Het gesprek over herstel van die situatie duurt nog steeds voort. En weer is een deelnemer 

aan dat gesprek afgehaakt. Er is nu geen bestuur meer bij de beheerstichting. U stelt hen op de proef, u stelt 

ons op de proef. Gaat het nog lukken, wordt het een kerstkado, of beland het in het mandje van de paashaas?  

 

Alle gekheid op een stokje: wij willen waardering voor onze vrijwilligers door daden in plaats van woorden! 

Dat geldt evenzeer voor een pijnlijk punt als de onwil om te indexeren bij subsidies. Zelf brengt de 

gemeente overal indexering van haar kosten in rekening. Ook de OZB wordt geïndexeerd. Maar de vele 

bescheiden subsidies in de sport, de cultuur en overal in het maatschappelijk leven worden ieder jaar minder 

waard. De subsidies onder de 500 euro, zoals voor de diverse koren, worden gemakshalve afgeschaft! Is dat 

hoe we onze waardering laten blijken? Er zijn geen argumenten te lezen in de begroting om niet te indexeren, 

anders dan: we hebben het altijd zo gedaan, een nieuw College moet dat maar doen. Alles blief bie t olde. 

Dat is niet altijd goed en zeker geen geldig argument. (Amendement) 



 

 

 

Alles blief bie t olde. Maar de kerst valt dit jaar zo, dat wat normalitair de drukste winkeldag is, de dag vóór 

kerst, op zondag valt. We roepen het College op openstelling voor die dag mogelijk te maken. We komen 

daar onze inwoners én winkeliers mee tegemoet. Iedere winkelier kan dan zelf de afweging maken. Onze 

frakties willen zo’n zondagsopening wel proberen, ook als een proef om uit te vinden wat een 

zondagsopening in Heerde betekent. 

 

H2O bedrijventerrein: slechts een korte opmerking: we zijn bang dat het H2O eitje al in het mandje van de 

paashaas is beland! Maar misschien  kan onze nieuwe burgemeester daar iets over zeggen, want de H2O 

paaseieren worden in Heerde meestal wel heel effektief verstopt. Onze opvatting is tot vervelens aan toe 

benoemd: wees open over de politieke visie en het handelen inzake H2O bedrijventerrein  en ga prudent om 

met het bv belang. Now we wait... 

  

 

 

Het is een opgave om onze jeugd in al haar verscheidenheid een plek te geven, letterlijk en figuurlijk. 

Jongeren meer het gevoel  geven dat ze meetellen en mee kunnen doen. Als er geen huis voor je beschikbaar 

is in Heerde, dan kan je als jongere niet meedoen. Het gebrek aan huizen voor jongeren in Heerde is 

zorgelijk. Daar moeten we iets aan doen. 

Graag horen we van het College of er nog een gesprek gaande is over de situatie van de jongeren van de 

Werf. Een brede meerderheid in de raad wilde dit initiatief positief ondersteund zien. Formalistisch handelen 

van de gemeente domineerde, het gesprek liep op niets uit. Eind van het liedje was, dat de sleutel van de 

Werf werd teruggegeven en de opvang van 50 hangjongeren stopte. We zijn hier buitengewoon verdrietig 

over. Dat moet anders, dat kan anders. 

 

Iedere gemeente heeft te maken met nieuwkomers uit onveilige landen. Ook Heerde. Hoe doen we dat? 

Zijn we gastvrij? Kunnen zij ook meedoen in Heerde? Hoe gaat het gesprek met Triada hierover? Zijn er 

genoeg huizen? Wij zijn daar niet zeker van. Misschien is het tijd voor een alternatieve manier van 

huisvesten: Bijv. de innovatie van Tiny Houses, die klimaatbestendig zijn, mobiel, betaalbaar en voor 

meerdere doelgroepen inzetbaar zijn, o.a. ook voor onze jongeren. 

Graag een reaktie. 

 

Het vergroenen van Heerde, ja! Maar dan graag zo dat iedereen mee doet. De frakties hadden dit  doel om 

in deze raadsperiode hierin verder te komen. Dat lijkt gelukt, met de hele raad hebben we  ons ingezet om 

duurzaamheid samen met onze inwoners en omdernemers op te pakken.  Dat lijkt te gaan lukken. Er is een 

burgerinitiatief Heerde Energiek. Wie A zegt...juist. We praten al een paar jaar over wel of niet revolving 

fund. Vorig jaar hebben we unaniem een motie aangenomen om te onderzoeken of een revolving fund een 

passend instrument is voor Heerde.  Nu het zo ver is, dat burgers aan de slag zijn gegaan is er boter bij de vis 

gewenst. (Amendement) 

Nu wordt het doorzetten om echt iedereen mee te laten bewegen met het besef dat Heerde groener kan en 

moet. 

 

Het is van groot belang om de bedreigingen van onze leefbaarheid door de ontwikkelingen op Lelystad 

Airport te keren. Doen we genoeg? Hoe zorgen we dat we in Heerde steekhoudend weerstand bieden? Hoe 

mobiliseren we dat? Alleen de aanhouder kan winnen en als we dat met zn allen doen.  Om het groene 

Heerde Cittaslow invulling te geven en Cittaslow te houden, is het nodig dat iedereen mee doet. 

 

 

Dank voor uw aandacht 

  


